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11) Anden behandling af lovforslag nr. L 156: 
Forslag til lov om ændring af lov om VækstFon- 
den. (Justeringer efter ressortomlægning og ad- 
ministration af lånegarantier m.v.). 
Af økonomi- og erhvervsministeren (Bendt 
Bendtsen). 
(Fremsat 13/3 2002. Første behandling 2/4 2002. 
Betænkning 18/4 2002). 

12) Forespørgsel nr. F 36: 
Forespørgsel til økonomi- og erhvervsministe- 
ren og fødevareministeren [om situationen for 
forbrugerne]. 
Af Ritt Bjerregaard (S), Jørn Jespersen (SF), Mari- 
anne Jelved (RV) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 22/3 2002. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 5/4 2002). 

13) Forespørgsel nr. F 33: 
Forespørgsel til fødevareministeren [om sikring 
af høj fødevaresikkerhed]. 
Af Ritt Bjerregaard (S), Jørn Jespersen (SF) og 
Martin Lidegaard (RV). 
(Forespørgslen anmeldt 21/3 2002. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 4/4 2002). 

14) Første behandling af lovforslag rir. L 184: 
Forslag til lov om ændring af lov om almene bo- 
liger samt støttede private andelsboliger m.v. 
(Øget beboerdemokrati for almene boligafdelin- 
ger). 
Af Morten Homann (SF) m.fl. 
(Fremsat 2/4 2002). 

15) Første behandling af beslutningsforslag nr. 
B 89: 
Forslag til folketingsbeslutning om kommunal 
anvisningsret i privat udlejningsbyggeri. 
Af Morten Homann (SF) m.fl. 
(Fremsat 2/4 2002). 

Meddelelser fra formanden 

Fjerde næstformand (Margrete Auken): 
Medlemmer af Folketinget Birthe Skaarup (DF), 
Kristian Thulesen Dahl (DF), Jette Jespersen 
(DF), Pia Kjærsgaard (DF), Anita Knakkergaard 
(DF), Aase D. Madsen (DF) og Peter Skaarup 
(DF) har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om helbredstjek 
af udlændinge, der får opholds- eller arbejdstil- 
ladelse i Danmark. 
(Beslutningsforslag nr. B 104) 

Medlemmer af Folketinget Line Barfod (EL) og 
Pernille Rosenkrantz-Theil (EL) har meddelt 
mig, at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om udbygning 
af virksomheden på Statens Serum Institut. 
(Beslutningsforslag nr. B 105) 

Medlemmer af Folketinget Poul Nyrup Rasmus- 
sen (S), Svend Auken (S), Pernille Blach Hansen 
(S), Jeppe Kofod (S), Mogens Lykketoft (S) og 
Nicolai Wammen (S) har meddelt mig, at de øn- 
sker at stille følgende forespørgsel til statsmini- 
steren: 

»Hvad har regeringen gjort, og hvilke fremtidi- 
ge planer har regeringen for at sikre et gunstigt 
resultat af forhandlingerne op til og under top- 
mødet i Sydafrika (Johannesburg) i september 
2002 om bæredygtig udvikling -  ikke mindst i 
forhold til ideen om en global aftale (»global 
deal«).« 
(Forespørgsel nr. F 47) 

Den første sag på dagsordenen var: 
1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 46: 
Forespørgsel til statsministeren og udenrigs- 
ministeren [om det danske EU-formandskab]. 
Af Charlotte Antonsen (V), Henrik Dam Kri- 
stensen (S), Kristian Thulesen Dahl (DF), Lars 
Barfoed (KF), Villy Søvndal (SF), Elisabeth Ar- 
nold (RV), Keld Albrechtsen (EL) og Jann Sjur- 
sen (KRF). 
(Forespørgslen anmeldt 19/4 2002). 

Fjerde næstformand (Margrete Auken): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af denne 
forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 
2) Tredje behandling af lovforslag nr. L 62: 
Forslag til lov om ændring af lov om social ser- 
vice. (Forhøjelse af tilskud til høreapparater). 
Af socialministeren (Henriette Kjær). 
(Fremsat 29/12002. Første behandling 8/2 2002. 
Betænkning 18/4 2002. Anden behandling 23/4 
2002). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges med 101 stemmer (V, S, 
DF, KF, SF, RV og KRF) mod 2 (EL). 

Fjerde næstformand (Margrete Auken): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
3) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 51: 
Forslag til folketingsbeslutning om oprethol- 
delse af Rådet for Bedre Madkvalitet. 
Af Ritt Bjerregaard (S) m.fl. 
(Fremsat 15/1 2002. Første behandling 5/2 2002. 
Betænkning 17/4 2002). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning forkastedes, 
idet 41 (S, SF og RV) stemte for, 61 (V, DF, KF, EL 
og KRF) imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
4) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 52: 
Forslag til folketingsbeslutning om oprethold- 
else af børnekostpuljen. 
Af Ritt Bjerregaard (S) m.fl. 
(Fremsat 15/12002. Første behandling 5/2 2002. 
Betænkning 17/4 2002). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Lone Møller (S): 
Socialdemokratiet skal meget beklage, at føde- 
vareministeren ikke er indstillet på at oprethol- 
de børnekostpuljen. Ministeren vil i stedet etab- 
lere et rejsehold på sådan ca. otte skolemadseks- 
perter og oprette en ny hjemmeside under Føde- 
varedirektoratet. 

Det har i udvalget ikke været muligt at få op- 
lyst, hvordan et ekspertbesøg rent faktisk skal 
munde ud i en madordning, men ifølge dags- 
pressen mener ministeren, at Økonomaforenin- 
gen og Dansk Familielandbrug kunne være 
gode at trække på. Derudover kunne kommu- 
nerne jo finde nogle langtidsledige eller andre, 
som sådan kunne stå for selve maden. 

I et indlæg i Frederiksborg Amtsavis skriver 
fødevareministeren, at regeringen vægter folke- 
sundheden langt højere end den tidligere rege- 
ring, og hvis nogen er i tvivl, skriver ministeren, 
så kan man bare kigge i regeringsprogrammet, 
for der står nemlig, at regeringen vil indføre 2 
måneders behandlingsgaranti, og det betyder, at 
ingen patient skal stå på venteliste længere end 
2 måneder. Farvel til ventelister, goddag til fol- 
kesundhed, så det batter; mage til sludder skal 
man dog lede længe efter. Hvad har det med 
børnekostpuljen at gøre, hvis jeg må have lov til 
at spørge ministeren? 

Kl. 10.05 
Samtlige eksperter giver os det råd herinde 

på Christiansborg, at hvis vi vil løse et stort pro- 
blem, som vi har i Danmark, og som er stigende, 
nemlig når det gælder vores ernæring og vores 
sygdomsmønster, er der kun én vej at gå, og det 
er at satse på ernæringspolitikken. Og samtlige 
eksperter indstiller, at en af løsningsmodellerne 
er, at vi sørger for, at man i folkeskolen er sikret 
noget sund mad. 


